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Republika e Kosovës
Republika Kosovo - Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština - Assembly
SAZIV VI
Prolećno zasedanje
Komisija za Evropske integracije
Sednica br. 38.
Priština, od 12.02.2019 u 11:00 časova
Zgrada skupštine, sala N- 302

ZAPISNIK
SA SEDNICE KOMISIJE ZA EVROPSKE INTEGRACIJE

Sednici su učestvovali: Blerta Deliu-Kodra, Donika Kadaj-Bujupi, Zenun Pajaziti,
Armend Zemaj, Ismajl Kurteshi, Milaim Zeka, Fatmire Kollçaku i Fikrim Damka.

Odsutni: Ismet Beqiri, Visar Ymeri i Adem Hoxha.

Od pomoćnog osoblja komisije: Ahtere Loxha, Adelina Demolli, Safet Beqiri i
Florent Mehmeti.

Pozvan: Ekrem Mustafa, ministar Unutrašnjih poslova, sa saradnicima.

Sednici predsedavala; Blerta Deliu Kodra, predsednica komisije.

Predsednica komisije- Nakon što je ustanovila da su ispunjeni uslovi za rad, otvorila
je sednicu komisije sa ovim;

Dnevni red:

1. Usvajanje dnevnog reda;
2.Usvajanje zapisnika sa održanih sednica od 28.01.2019, 30.01.2019 i 31.01.2019;
3. Izveštavanje g. Ekrem Mustafa, ministar Unutrašnjih poslova o sprovođenju
Nacionalnog programa za sprovođenje Sporazuma o stabilizaciji –pridruživanja
(NPSDSP) i Agendi za Evropske reforme (ERA);
4. Razmatranje dodatnog izveštaja o Nacrtu zakona br.06/L-088 o izmeni i dopuni
Zakona br.05/L-042 o Regulisanju vodenih usluga, sa amandmanima Funkcionalne
Komisije u aspektu usklađenosti sa zakonodavstvom EU-e;
5.Ostalo.

1. Usvajanje dnevnog reda.
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Dnevni red je usvojen .

2. Usvajanje zapisnika sa održanih sednica od 28.01.2019, 30.01.2019 i  31.01.2019;

Zapisnik je usvojen bez primedbi.

3. Izveštavanje g. Ekrem Mustafa, ministar Unutrašnjih poslova o sprovođenju
Nacionalnog programa za sprovođenje Sporazuma o stabilizaciji –pridruživanja
(NPSSSP) i Agende za Evropske reforme (ERA);

Predsednica – zahvalila se ministru za prisustvo i rekla je, započele su pripreme za
Nacionalni plan o sprovođenju SSP-a, za god. 2019, kao i za ERA-2, tako da smo vas
kao komisija pozvali da podnesete izveštaj o ispunjenju aktivnosti Ministarstva. koje vi
predvodite od 2018. god., kako bi videli koja su dostignuća i stagnacija u tom pravcu i da
nastojimo da većom institucionalnom saradnjom unapredimo naš put ka ispunjavanju
naših obaveza.

Iz izveštaja o zemlji za 2018. godinu, rečeno je da je postignut mali napredak, posebno u
borbi protiv terorizma, mere koje su nastojale da se nose sa nasilnim ekstremizmom i
radikalizmom, kao i sprečavanjem ulaska građana u strane sukobe.

Imajući u vidu sve obaveze koje se odnose na ministarstvo koje vodite, molimo vas da
izveštavate o tome gde se nalazite u ispunjavanju ovih obaveza u okviru evropske agende,
i koji su vaši planovi za ovu godinu, u cilju unapređenja  rada ministarstva.

Ekrem Mustafa, ministar Unutrašnjih poslova – obavestio je da u okviru NPSSSP-
a za 2018 god., Ministarstvo unutrašnjih poslova je isplanirao ukupno 78 mere od
kojih su 9 zakonodavne mere i 69 su mere sprovođenja.

Od 9 zakonodavnih mera, isplaniranih od Ministarstva unutrašnjih poslova u okviru
NPSSSP-a za 2018,god. 3 mere su završene, dok 6 drugih mera će se realizovati u
početku ove godine. Dok za 69 isplaniranih mera sprovođenja, 54 mera je završeno i
15 mera će se realizovati na početku ove godine. Od 69 mera sprovođenja u okviru
NPSSSP-a, 31 su mere koje se kontinuirano obrađuju i izveštavaju putem statističkih
podataka, tako da smatramo da su ispunjene. Od 9 zakonskih mera koje je Ministarstvo
unutrašnjih poslova planiralo u okviru NPSSSP-a  za 2018. god., završene su 3 mere,
dok će 6 mera biti implementirane početkom ove godine.

U oblasti graničnog integrisanog upravljanja, predviđene su ukupno 9 mera
sprovođenja, od njih 3 mere su završene, dok 6 mera će biti implementirane u početku
ove god.

U oblasti viza i bezbednosti dokumenata, predviđene su ukupno 6 mera, od njih su 5
mera završene, dok 1 mera će biti implementirana na početku ove godine.

Od 27 mera predviđanih u oblasti azila i migracija, sprovođene su 23 mera, dok će 4
mere biti implementirane početkom ove godine.

U oblasti pranja novca i finansiranja terorizma, 4 od 4 planiranih mera su završene, au
oblasti anti-narkotika 6 od 6 planiranih mera je završeno.
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U oblasti borbe protiv organizovanog kriminala i policijske saradnje od 8 planiranih
mera, 6 mera je završeno, dok će se dve mere implementirati početkom ove godine. U
oblasti borbe protiv terorizma završene su 4 od 5 planiranih mera.

Predsednica – pitala je ministra, kakva je saradnja ministarstva i ispunjavanje dužnosti
u odnosu sa vizama, što se tiče procesa re-integracije. Mi smo održali nekoliko
sastanaka sa ambasadorima država akreditovanih država u Republici Kosovo, koji su
pomenuli da Kosovo ima državne sporazume sa mnogim državama o procesu re-
integracije i repatrijacije mnogih lica i tražili su veću dinamiku da bi mi ispunili i ovaj
cilj. Što se tiče migracija, to je jedna od najkontroverznijih i naj aktivnijih tema na
lokalnim i međunarodnim forumima, što je ozbiljan problem za države da postanu
članice EU, od nas je traženo da nastavimo napredak u tom pravcu.

U nastavku je rekla, da pošto je ovo  prvi da ste u komisiju, moje pitanje se tiče
poslednjeg slučaja i saradnja koju ste imali sa policijom i drugim institucijama u vezi sa
slučajem maloletne devojke iz Drenasa.

Ministar- rekao je da što se tiče veoma uznemirujućeg slučaja koji se desio u Drenasu,
shvatio veoma ozbiljno i shvatio sam ga kao slučaj koji je zahvatio tri veoma važne
institucije, kao što su: Ministarstvo unutrašnjih poslova, Ministarstvo zdravlja i
Ministarstvo obrazovanja.

Kada sam čuo za slučaj, pozvao sam ih na sastanak i sarađivao sa svim akterima koji bi
trebali biti uključeni u istragu ovog slučaja, a istražni proces počinje od prvog dana
kada je devojka prijavila slučaj, da se istraži osoba, da se istraži istražni postupak kao
celina do trenutka povlačenja optužnice, da se istraži slučaj dotičnog policijskog
službenika koji je uključen u optužnicu. To ne znači da će lanac istraga ostati tamo gde
je ostao, ali sam zatražio da se preduzmu mere  protiv institucije u celini i da će biti
javnost obaveštena pravovremeno o istrazi slučaja.

Imao sam sastanak sa ministrom pravde, državnim tužiocem i direktorom policije i
zamolio sam da se hitno realizuje i da se kažnjavaju akteri koji su uključeni u ovaj
osetljiv slučaj.

Predsednica- da li će ovaj slučaj poljuljati  kredibilitet najvažnije institucije u zemlji,
kao što je policija kao najpouzdanija institucija.

Ministar – rekao je da što se tiče verovanja građana  u Kosovsku policiju, verujem da
naši građani neće izgubiti veru u ovu instituciju, jer sam ponosan kako je ova institucija
uspostavljena i zahvaljujući radu većine pripadnika policije i agencija iz MUP., ali u
svakom slučaju predmetni slučaj je veoma uticajan u kredibilitetu i pouzdanosti, ali ako
istražimo slučaj na najprikladniji način i dobijemo odgovarajući epilog, to neće uticati
na kredibilitet policije.

Armend Zemaj – Rekao je da je tačno da se SSP ne ispunjava u Republici Kosovo i da
sada nije ERA-2 i da je to kolektivni nedostatak i da treba da bude više specifičan fokus
grupa koje rade svoj svakodnevni posao i ne bave se samo proizvedenim skandalima,
bilo da su svakodnevni ili iz prošlosti.

U smislu političkog nadzora, Kosovska policija je povređena u mnogim aspektima, u
smislu direktnog političkog uplitanja, ne bi trebalo da dozvolite drugim agencijama
koje su nezavisne pod vašim mandatom  kao ministru unutrašnjih poslova, jer smo
videli kontinuirano uplitanje  počevši od otpuštanja načelnika štaba, ne vraćajući ga i
sada izbora drugoga, a to sada  je stvorio drugi odnos sa Kosovskom policijom kod
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uvođenja dvojnosti kao što je odnos između KIA i policije gde smo godinama imali rat
između njih i bezbednosni aspekt na Kosovu je stalno povređen i nastali su drugi
skandali. Ti ljudi se ne kažnjavaju već́ napreduju, znate najnoviji napredak na
kriminalnom tenderu za pasoše, gde umesto da se degradiraju ti ljudi, oni se avansiraju
na vodeće pozicije.

U trenutku gde se nalazimo, vi g. ministre, morate biti uporniji i u vezi posljednjeg
slučaja koji smo spomenuli, ali malo je nade u načinu upravljanja situacijama.

Pre nekoliko dana bilo je na medijima razrešenje jednog policajca koji je pre toga dobio
pohvalu  za efikasan rad koji je učinio u borbi protiv negativnih pojava u Kosovskoj
policiji.

Jedan istražni policajac, slučajevi u borbi protiv narkotika, kriminala i korupcije, kao
uhvaćen je zm. ministra  za korupciju, ili predmeti opštinskih zvaničnika Gnjilana, gde
je isti policajac  degradiran na periferni položaj u odnosu na posao koji je obavljao
nekoliko godina.

Moje pitanje je zašto se to sada dešava, da li je to politička intervencija ili intervencija
interesnih grupa kako bi se kriminalnim grupama na Kosovu omogućilo da prošire
svoje organizovane kriminalne i interesne aktivnosti ? Sledeće pitanje je koliko
policajaca je pod istragom koji su aktivno uključeni u vođenje policijskih struktura i
kakva je šansa da istraži grupu policajaca koji su primili i dobili invalidsku penziju i
koji su deo kosovske policije.

Mislim da bez borbe protiv ovih fenomena, Kosovskoj policiji neće biti dozvoljeno da
se razvija, iako postoje ljudi sa kredibilitetom i pokušavaju da rade pošten posao i
otklone nedostatke i velike slučajeve koji su se dogodili u policiji i ne mogu da ne
spominjanjem  krađu u prostoriji za dokaze, i nikada nijedan  ministar nije dao nikakvu
odgovornost i posledice rukovođenja ovih pojedinaca, Kosovo se ne kreće u
integrišućem delu. Kao član i poslanik,  izrazio sam svoju zabrinutost, ali uvek
poštujući vaš novi mandat, nadajući i verujući da smo u ovoj fazi mogućnosti i
kapaciteti koje vi posedujete, poboljšavate i unapređujete dobar posao unutar MUP-a i
unutar bezbednosnih institucija i agencija.

Donika Kadaj – mislim da ministar ne može odgovoriti na događaje koji su se desili
2012.god.  o prostoriji za dokaze, jer on ne može preuzeti odgovornost za svog
prethodnika. Sada se vraćam na konkretna pitanja nedavnih događaja, više puta sam
dobila pitanja od naših sunarodnika, posebno onih koji žive u Nemačkoj, o vozačkim
dozvolama, a ponekad je to bilo u medijima da smo mi u zajedničkom sporazumu,
možete li nas obavestiti da u kojoj smo fazi i što radite u tom pravcu, tako da građani
mogu biti olakšano prepoznavanje ove dokumentacije i njihovo korišćenje u
Njemačkoj, jer to skupo košta ponavljanje ekstra klase i test i jezika je problem. Osim
Nemačke, da li ste pokrenuli proceduru za sporazume sa drugim državama i u kojoj ste
fazi.

Ismajl Kurteshi – rekao je da ima neka konkretna pitanja

Imajući u obzir da nisu retki slučajevi kada policija umesto da se bori protiv kriminala,
oni su često deo krivičnih dela, zato da li mislite da je potrebna jedna unutrašnja
Provera – Veting, unutar policije da bi se očistila policija i stvore se uslovi za borbu
protiv kriminala.

Evropske integracije ometaju visoka korupcija i organizovani kriminal, rezultati borbe
protiv kriminala i korupcije su nedovoljni za EU, tako da je došlo do odlaganja
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liberalizacije viza, što ste planirali  da preduzmete da bi rezultati rata protiv kriminala,
korupcije, narkotika  i drugih  akcija, kako bi se postigli pravi rezultati i da se ne desi
da se 2-3 banke pljačkaju po danu i da se oni slobodno kreću.

Kakve su veze sa policijom u regionu, sa kojom zemljom vise sarađujete i koliko utiče
neuspeh Kosovske policije da se primi u INTERPOLU.

Što se tiče prostorije za dokaze, da li je slučaj okončan ili se istraga nastavlja. Prošlo
je 20 godina i mi proizvodimo policajce koji su obučeni sa kursevima. Da li planirate
da obučavate policijske službenike sa 3 godišnjim srednjim školama, i prekinete ovaj
oblik angažovanja u policiji na osnovu političkih i porodičnih veza.

Zenun Pajaziti - nema sumnje da je ovaj nedavni slučaj zasenio mnoga dobra dela koja
je učinilo ovo ministarstvo i mnoge izazove i posla koje treba obaviti.

Moje pitanje je, u vašem delokrugu, koji su najozbiljniji izazovi koje imate u agendi i
da se pronađe način šta mi možemo pomoći kao poslanici u tom pogledu u
ovlašćenjima koja imamo  u monitorisanju sprovođenja zakona.

Moje pitanje je, molim vas, da nas obavestite o Agenciji za civilnu registraciju, koja je
jedna od oblasti vezanih za bezbednost dokumenata, potpisali ste dokument koji
unapređuje nezavisnost ove agencije, u novom konceptu je stvorena agencija sa prilično
nezavisnim odgovornostima, ali da li je sada reč o agenciji koja će u potpunosti biti
nezavisna od MUP-a ili kao što su druge agencije. Unutra smo imali raspravu o
smanjenju broja agencija, jer mnogo puta razmišljajući  o tome da budu nezavisne
učinili smo mnogo birokratije i mnogo budžetskih rashoda, nije u pitanju budžet, ali
moramo imati obrazloženje institucija šire od procene finansijskih troškova da li je
potrebno ili ne da agencija bude u okviru ovog ministarstva.

Milaim Zeka - Ministre bilo bi dobro da diskutujemo bez prisustva medija, jer kada su
mediji prisutni stvara se spektakl i mi poslanici, moramo biti više rezervisani u
diskusijama.
Na početku, LDK je imalo Ministarstvo unutrašnjih poslova nekoliko godina, tako da
najveću odgovornost za Ministarstvo pravde i Ministarstvo unutrašnjih poslova imaju
LDK sa PDK-om, jer su bili u koaliciji.
Što se tiče prostorije za dokaze, ono što me brine je da je to bila apsolutna odgovornost
UNMIK-a i EULEX-a koji su pokrenuli istragu i kada sam bio novinar objavio sam
tajni dokument i među ljudima koji su osumnjičeni je i viši policijski službenik. Što se
tiče nedavnog slučaja u Glogovcu, stidim se što sam poslanik, zamislite koliko
slučajeva pedofilije ima katolička crkva, koliko se slučajeva svakodnevno otkriva u
zapadnim zemljama i nisam čuo da u zapadnom svetu Parlament saziva vanrednu
sednicu i raspravlja o ružnom i kažnjivom slučaju od svakoga, ali ne u meri u kojoj
Parlament Kosova raspravlja i ocrnjuje Kosovo sa tom vanrednom sednicom.
Mogli smo sazvati vanrednu sednicu o istražnim postupcima koje vode neki islednici
Kosovske policije. Vidim da u ovoj zemlji postoji nedostatak spremnosti da se pročisti
unutar Kosovske policije, u okviru istražnih sektora.
Neko je rekao da treba da se započne sa Veting-om, smatram da je pravi trenutak da
sarađujemo sa KIA-om i grupa islednika da prođe kroz sito Vetinga.
Ja, g. Ministre pružam vam apsolutnu podršku u vašem radu i želim da bez prisustva
medija, razgovaramo o konkretnim stvarima koje znam i mislim da će služiti policiji.
Međutim, ohrabrujem Vas, jer je Kosovska policija dobar model za Balkan.



6

Fatmire Kollçaku - nepovoljno je da se sva pitanja upute vama ministre, jer ste na
ovoj dužnosti  kratko vreme, ali hteli ili ne svi poslanici su govorili o ovom nedavnom
slučaju, ta sednica koja je održana nije bila da anatemizira Kosovsku policiju, već da
povrati poverenje kod građana, kako bi znali da li je to izolovan slučaj ili pojava. Do
sada je bilo mnogo afera i da se ne vraćamo na prethodne afere, ali je dužnost svake
vlade da vodi raćuna o tome da li ima službenike  koji su bili uključeni u ove afere i da
li i dalje vrše važne funkcije u policiji.

Želimo da znamo da li se staramo za porodice policajaca koji su izgubili živote tokom
radnog vremena i policajce koji su povređeni u radu, jer još uvek nemamo javno
zdravstveno osiguranje, jer kao društvo brinemo o zvaničnicima, a ne o policajcima
koji su dali život obavljajući časno zadatak. Navedena je readmisija, šta radite dalje vi
za ove ljude, da li se brinemo o tim ljudima koji su napustili ovu zemlju iz više razloga,
kao što je ekonomski razlog i pitanje diskriminacije. Pozvali smo vas da razgovaramo o
mnogim važnim pitanjima, stoga želimo da znamo šta se konkretno preduzima, jer nije
dovoljno samo proizvoditi dokumenta a zatim da podbacimo u njihovom sprovođenju.
Čitala sam u medijima da je 94 policajca bila umešano u razne afere i da je 12 njima
suđeno i da su krivi, dok ima slučajeva kada su deca zvaničnika uhvaćena drogom ili
oružjem, a onda je bilo problema, ko je plasirao ovu informaciju i istraga se nije bavila
slučajem, već sa onim ko je plasirao informaciju.

Zloupotreba službene dužnosti je u svakom slučaju kažnjivo delo, jer da bi bili dio EU,
njih ne interesuje samo usvajanje zakona nego i kredibilitet institucija.

Jedinicom za borbu protiv droge, šta se radi u tom pravcu, dobro je da se ojača ova
jedinica i da im se pruži veća podrška, jer što bliže građanima povećaće se poverenje
kod vaših službenika. Polazna osnova za vraćanje poverenja građana počinje s
institucijom koju vi vodite Ministre i nosite veliku odgovornost. Trebalo bi da imamo
specijalizovane jedinice, posebno u istrazi i u slučajevima kada se ispituju maloletnici,
da to ne bude bez prisustva roditelja i socijalnog radnika, tako da ako se pravilno
pristupi ovom slučaju i ako se dokaže krivica i umešani u ovaj zločin će dobiti pravi
odgovor od pravde, onda smatram da će drugi počinioci zločina dva puta razmisliti pre
nego što budu uključeni u sličan zločin.

Fikrim Damka - u vezi sa uključivanjem zajednica u Kosovsku policiju rekao je da
smo u poslednjem slučaju konkursa za prijem 300 policajaca uložili napore da
uključimo i pripadnike turske zajednice, ali nismo videli volju od strane Kosovske
policije. Potrebno je razjasniti pitanje da ako turska zajednica ima pravo na obrazovanje
na maternjem jeziku, onda bi i testovi trebali biti na njihovom jeziku na prijemnom
ispitu i to je bila diskriminacija, jer ste raspisali konkurs i u Prizrenu, gde je službeni
jezik i turski jezik. Stoga 2019. godine kada budete ponovo imali konkurs, da to imate
u obzir.

Zatim postoji diskriminacija u činovima, posebno u Prizrenu, imamo zloupotrebu kod
zajednica, gde zauzimaju mesta zajednicama u zapošljavanju. Zatim imamo slučajeve
kada naši mladi ljudi završe 4. godišnju akademiju u regionu i kada se vrate mora
ponovo da polaže test i ako položi prvi test mora u Vučitrnu da završi akademiju 7
meseci.

Par puta smo pokrenuli pitanje sticanja kosovskog državljanstva, imamo mnoge
zahteve od naših ljudi koji žive u Turskoj, koji su rođeni na Kosovu, ali zbog
birokratije i zahtevanja suvišnih dokumenata van zakona i administrativnih uputstava
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koji prevazilaze nadležnosti zakona, zahtevaju se suvišna dokumenta i to je
zabrinjavajuće.

Na kraju, zahtevao je da se policijskim službenicima omogući da bar tokom radnog
vremena klanjaju džumu- namaz.

Predsednica - o sprovođenju Nacionalnog plana SSP-a je navela da se u izveštaju koji
smo dobili, navodi da ima manjih kašnjenja u usvajanju Strategije za migraciju i
integrisano upravljanje granicama, šta vaše ministarstvo radi kako bi se ova strategija
usvojila.

Takođe, postoje velike poteškoće u usvajanju Strategije za borbu protiv narkotika za
2019-2023 i Strategije za borbu protiv organizovanog kriminala, a sve ove strategije
MUP treba uzeti u obzir, kako bi se ispunilo sprovođenje NPSSP-a.

Ministar - u vezi sa pitanjem o političkom mešanju, naveo je: Uveravam vas da nema
političkih mešanja i nikada ih neće biti dok sam na ovoj dužnosti.

Što se tiče Sporazuma o priznavanju vozačkih dozvola za naše sunarodnike koji žive u
dijaspori, naveo je ponovo smo pokrenuli proceduru za priznavanje vozačkih dozvola u
Italiju, Švajcarsku, Hrvatsku, Sloveniju i pri zaključenju smo sa Nemačkom i Kosovska
ambasada u Nemačkoj obavestila nas je da je Nemačka država pri zaključenju, dok se u
Francuskoj priznaje vozačka dozvola, ali nemamo sporazum, imamo potpisane sporazume
sa Albanijom i Makedonijom, a uskoro se očekuje da će se zaključiti i sa Crnom Gorom.

Na postavljeno pitanje o Vetingu, naveo je da su  predložili i uputili KAI-u, ali
preporukom su nam odgovorili da nemaju službenike da obave to, mi smo predložili da
deo po deo dostavimo dokumentaciju pripadnika policije i da se započne Veting unutar
policijskih institucija, jer i ja imam  moje sumnje da su mnogi policijski službenici na
nepoželjnim mestima i da obavljaju neželjeni rad.

Dok o policajcima koji su pod istragom u tužilaštvu i primaju invalidsku penziju, reč
dajem policijskom službeniku da odgovori.

Riza Shillova, direktor Departmana za istrage - nedavni slučaj u Glogovcu prekršio je
integritet u celini, ali to ne znači da će policija odstupiti od ispunjavanja svojih obveza i
odgovornosti. Stalno  identifikujemo i istražujemo slučajeve kršenja od policijskih
službenika, tokom 2018. godine tretirali smo 830 slučajeva, u toku je 238 predmeta, imali
smo 311 izrečenih disciplinskih mera i 26 slučajeva prestanka radnog odnosa.

Mi smo za to da se verifikuju svi policijski službenici, ali posebno oni koji rade na
istragama, jer nam je potreban službenik sa kredibilitetom i integritetom, ali žao mi je
kada čujem ovde i iz medija, da se navodno neki policijski službenik udaljava zbog neke
istrage, što zapravo ne stoje ovi zaključci, ne možemo objaviti sve odluke za transfere, jer
su nam potrebni rezultati i naša inicijativa je bila povećanje kapaciteta u tom pogledu da
bi imali bolje rezultate, imamo i druge inicijative, odlučili smo da osnujemo Sektor za
integritet i sukob interesa, koji će se proširiti po regionima i to će nam pružiti mogućnost
da proaktivno imamo opšte informacije pre nego što dobijemo slučaj.

Armend Zemaj - Nije slučajno da  sam spomenuo sukobe u prošlosti, jer se
informišemo od medija i smatram ih kredibilnim, malo mi je nejasno g. Direktore, jer
ono što sam video i pročitao u slučaju koji sam spomenuo u vezi policijskog islednika,
jer njegovo gradiranje i unapređenje bilo je na vašu sugestiju zasnovanu na istrazi i
borbi protiv kriminala narkoticima koju je dotična osoba odvila, nakon što je prešao u
drugu jedinicu, postigao je rezultate u kojima su vladini zvaničnici bili uhvaćeni u
koruptivna krivična dela i zbog toga me je iznenadilo zašto je takva osoba degradirana
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na periferni položaj, kada je imala dobre rezultate u borbi protiv kriminala i korupcije,
stoga pomozite mi da jasno shvatim,  uprkos poverljivim delovima.

Riza Shillova - nije degradiranje, ako se službenik premesti iz jedne jedinice u drugu
jedinicu, istog su nivoa, slažem se da smo u oblasti trgovine narkoticima imali rezultate
i da se to ne pripisuje jedom službeniku, jer su i 100 drugih, ali nismo imali rezultate u
oblasti borbe protiv privrednog kriminala i korupcije, nije tačno da je udaljen službenik
koji je plasirao vest u medijima, ne razumem kako se mediji bave  transferom samo
jednog službenika.
Što se tiče korupcije, on je rekao da postoji korupcija među visokim zvaničnicima,
ukoliko u izveštaju vidimo statističke podatke i opšte podatke o borbi protiv kriminala,
tokom 2018. godine istražili smo ukupno 2419 slučajeva i u odnosu na ostale godine,
imamo rast za 14%, imamo rezultate u istrazi kriminaliteta narkoticima, ali imamo niske
rezultate u istrazi privrednog kriminala i zloupotrebe službene dužnosti i protiv imovine.
Vršimo reforme kako bismo povećali efikasnost i verujem da će rezultati biti vidljivi
sledeće godine, ne samo policija, već treba da se angažuju i druge institucije.

Postignut je napredak u borbi protiv terorizma, trgovine ljudima i u drugim oblastima.

Ministar - u vezi sa prostorijom za dokaze rekao je da je u istražnom postupku, dok što se
tiče obrazovanja policajaca, javna akademija na Kosovu je u reorganizaciji, prijem
policajaca prema konkursu je 6 meseci obuke za one koji su položili test i to im
omogućava da se pridruže Kosovskoj policiji.

Ismajl Kurteshi – pitao je ministra, da li imaju bilo kakav plan kako bi postala prava
škola.

Ministar - Akademija u Vučitrnu je u reorganizaciji. Policijska obuka zapravo traje dve
godine i sada nova generacija, koja je na obuci je prema novom programu, osmišljenom
zajedno sa Kosovskom akademijom za javnu bezbednost, to je program koji je u skladu sa
standardom EU.

Što se tiče međunarodne policijske saradnje, naveo je da postoji saradnja na nivou
agencija, forenzička agencija ima saradnju sa forenzičkom agencijom Hrvatske, Irske i
Italije, postoji međunarodna policijska saradnja sa Italijom i blizu smo potpisivanja
sporazuma, zvanično sam pozvao Ministra unutrašnjih poslova kako bi potpisali
sporazum, zatim smo potpisali sporazum sa Makedonijom u okviru unutrašnje saradnje.

Dok u vezi sa pitanjem za Agenciju za civilnu registraciju i odlukom koju sam potpisao, to
je bila zabrinutost od prvih dana kada sam preuzeo dužnost i nisam znao za to,
konsultovao sam se sa Premijerom, ova institucija je ove godine imala budžetske prihode
koji su doprineli budžetu Kosova u iznosu od € 53miliona, agencija ima oko 670
zaposlenih i direktno je povezana sa MUP-om, osim finansija, logistike i ljudskih resursa
koje sama menadžira. Što se zakona tiče, ja sam u konsultaciji sa pravnom kancelarijom i
čekam odluku Ministarstva javne administracije.

Milaim Zeka - rekao je g. dinu Shillova da mu je drago što on rukovodi Departmanom za
istrage, ali ako malo bolje pogledamo imali ste ljude koji su vodili teške zločine koji su
bili sa piramidom zločina, ali to nije krivica policije i zbog ispravnog informacija javnosti,
ima slučajeva kada policajci rade godinu dana na jednom slučaju, a zatim tužilac odbaci
ceo rad policije i to je ozbiljan problem.

Kod slučaja Karaxha za mene je zabrinjavajuće ko je dao informacije novinarima, ko je
pristupio kompjuteru i to bi trebalo da bude glavna briga policije. Čuo sam od jedne
devojke koja je kandidat za policajku, koja je uspešno položila sve ispite i zatim dobije
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pismo u kojem su navodi da je njen otac 70-tih godina ubio dvoje ljudi i zato nije
primljena. Može li to biti argument, ali vas ohrabrujem da uvedete Veting u policiji i
parlamentu.

Riza Shillova - o slučaju Karaxha naveo je da nema za javnost više informacija o tome,
jer niko nije prisutan iz Policijskog inspektorata, ali što se tiče verifikacije prošlosti, vrši
se od strane profesionalnih mehanizama unutar policije i nemam konkretnih informacija o
ovom slučaju, međutim imamo unutrašnju komisiju  koja razmatra žalbe i razmotrićemo
koji je bio razlog.

Fatmire Kollçaku – očekivali smo od vas da budete samokritičniji i predstavite nam
izazove sa kojima se suočavate i da znamo kao poslanici gde bismo mogli da vam
pružimo podršku u vezi sa izazovima sa kojima se suočavate, a ne o dostignućima, jer u
Izveštaju o zemlji naveden je manji napredak u oblasti bezbednosti, pravosuđa i borbi
protiv kriminala.

Ministar - u vezi sa pitanjem o staranju porodica policajaca koji su izgubili život na
dužnost, cilj mi je da tokom prvog dela ove godine predstavim Ministarstvu finansija
Nacrt što se tiče životnog osiguranja i zdravstvenog osiguranja po ceni koja će pokriti 50
miliona evra ukoliko policajac izgubi život, dok će 30 miliona evra biti zdravstveno
osiguranje, gde će 50% biti plaćeno od strane policajca i 50% od strane poslodavca, dok
što se tiče policajaca koji su izgubili život, oni imaju nadgledanje od 70% plate koje se
daje porodici policajca koji je izgubio život.

Što se tiče pitanja readmisije, dao je reč svom saradniku za readmisiju. On je rekao da što
se tiče readmisije imamo 22 sporazuma sa 22 države i da se svi sprovode, dok što se tiče
reintegracije u kosovsko društvo imamo Departman za reintegraciju i dobro funkcioniše.
On je obavestio prisutne o Strategiji reintegracije, koja će biti završena u drugoj polovini
ove godine i koja se priprema sa  međunarodnim stručnjacima, uglavnom se odnosi na
regularnu i neregularnu migraciju.

Dok što se tiče aspekta državljanstva, naši službenici sprovode Zakon i administrativna
uputstva, a mi imamo komisiju drugog stepena za razmatranje žalbi, ukoliko naši
službenici greše.

Fatmire Kollçaku: Što se tiče zdravstvenog osiguranja, ja se zalažem za javno osiguranje
za sve građane Kosova i svi se moramo angažovati da se sprovede Zakon o zdravstvenim
uslugama, dok će  privatno osiguranje u većini slučajeva prekinuti osiguranje kada se neko
razboli, jer imaju monopol.

Ako se odlučite za privatno zdravstveno osiguranje, zahtevate od kompanija da sklopite
godišnji ugovor i policajac je zdrav, ali kada se policajac povredi i budu mu potrebne
dugoročne zdravstvene usluge, može se desiti da kompanija ne obnovi ugovor za narednu
godinu. Treba da zahtevate da neće biti oštećen policajac koji će doživetii nezgodu  i koji
će imati  potrebu za dugoročno lečenje. Zato treba da se zalažemo za javna osiguranja.

Ministar smatra da se ovde ne radi o pojedinačnom ugovoru već o kolektivnom ugovoru i
radi se o ugovoru koji neće biti potpisan ukoliko ne bude sastavljen na način koji
odgovara Kosovskoj policiji. Dok je u vezi sa ispitivanjem dece uz prisustvo roditelja,
navela da će to biti važan prioritet.

O konkursu u Kosovskoj policiji i prijemu zajednica, diskutovali smo o ovim problemima
i u mojoj kancelariji i moje mešanje u konkursu je bilo nemoguće, u razgovoru koji smo
imali adresirali smo  problem da test u Prizrenu je trebao biti na turskom jeziku, jer bi im
bilo  lakše na svom jeziku, to je zabrinutost svih zajednica. Dok što se tiče klanjanja
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namaza, ne sprečavamo nikoga, ali radi se o poštovanju radnog vremena i policajac je na
dužnosti tokom celog vremena.

Na kraju, u vezi slučaja u Glogovcu navela je da se maksimalno angažujemo da dobije
pravičan epilog i osoba da dobije zasluženu kaznu.

Predsednica nakon diskusija zahvalila se Ministru sa saradnicima na korektnost u
izveštavanju i odgovaranju na pitanja i nastavila sa sledećom tačkom.

4.   Razmatranje Dopunskog izveštaja na Nacrt zakona  br. 06/L-088 o izmenama i
dopunama Zakona  br. 05/L-042 o regulisanju usluga vode, sa amandmanima
Funkcionalne komisije  sa aspekta usaglašavanja sa zakonodavstvom EU.

Predsednica – što se tiče ovog nacrta zakona, 18. decembra 2018. godine, razmotrili smo
Nacrt zakona i amandmane predložene od strane Funkcionalne komisije, dok danas
imamo dopunski izveštaj u vezi ovog nacrta zakona.

U vezi sa ovim amandmanima, zaključujem da delokrug Nacrta zakona o regulisanju
usluga vode nije u suprotnosti sa zakonodavstvom EU, stoga i ovi amandmani predloženi
od strane  Funkcionalne komisije nisu u suprotnosti sa zakonodavstvom EU.
Otvorila je diskusiju zatim je isti iznela na glasanje.
Nakon glasanja, predsednica je zaključila da je Komisija većinom glasova donela sledeću:

Preporuku

Dopunski izveštaj na Nacrt zakona br. 06/L-088 o izmenama i dopunama Zakona br.
05/L-042 o  regulisanju usluga vode, sa amandmanima Funkcionalne komisije, nije u
suprotnosti sa zakonodavstvom EU i može se preporučiti na usvajanje Skupštini.

Sednica je završena u 16:15 časova.

Pripremila:                                                                            Predsednica Komisije,

-----------------------

Jedinica za podršku  Komisiji                                               Blerta Deliu-Kodra


